
Mottó: „Egy csapatban - bármilyen legyen is 

- sokféle játékosra van szükség."

A Magyar Igazságügyi Szakértői Kamara 

Közgazdaság, vám- és egyes pénzügyi 

területek szakmai tagozatának elnöki posztjára 

pályázva engedjék meg, hogy röviden 

bemutatkozzam és ismertessem azt a 

programot, amelyet megválasztásom esetén a 

mandátumom ideje alatt kívánok 

megvalósítani. Mivel a Tagozat elnöke voltam 

2017-től, a tagozat tagjai már ismernek, de 

szeretnék röviden bemutatkozni azon 

kollégáknak, akik az elmúlt három évben 

lettek a tagozatunk tagjai és a személyes 

találkozásra még nem volt lehetőségünk a 

pandémia miatt. 

Szakmai életút: 

Első diplomámat 1981-ben a Pénzügyi és Számviteli Főiskola üzemgazda szakán 

szereztem, majd 1989-ben a Marx Károly Közgazdaságtudományi Egyetemen okleveles 
közgazdaként diplomáztam. 

1992-ben okleveles könyvvizsgáló képesítést, majd az 1995. évben pénzügyi intézményi 
könyvvizsgáló képesítést szereztem.  1996-tól aktív tagja vagyok a Magyar Igazságügyi 

Szakértői Kamarának. Igazságügyi szakértői szakterületeim/kompetenciaköreim: pénzpiac, 

könyv-, adó és járulék. 

A diploma megszerzését követően számviteli, pénzügyi és adózási területeken szereztem 

szakmai gyakorlatot. 1991-2006 között a Magyar Külkereskedelmi Bankban különböző 

beosztásokban, majd végül főkönyvelőként és ügyvezetőként dolgoztam. A pénzintézeti 

gyakorlatomnak, és ismeretemnek köszönhetően – mint a PSZÁF felügyeleti biztosa - részt 

vettem a pénzügyi szektor problémás tagjainál a prudens működés és a megromlott 

tőkehelyzet helyreállításában. 

Ezt követően egyéni szakértőként folytattam tevékenységem. Számos kirendelést kaptam 

büntető ügyben bíróságtól, nyomozóhatóságtól, polgári ügyben az eljáró bíróságoktól. 

Szakmai tudásom elismeréseként - megbízás alapján - a Gyulai Húskombinát, mint kiemelt 
stratégiai fontosságú vállalat ideiglenes vagyonfelügyeleti feladatait is elláthattam. 
Számomra fontos a jövő szakembereinek képzése, így a Pénzügyminisztérium 
megbízásából szakmai vizsgaelnökként közreműködöm a közgazdasági szakemberek 

tudásának fejlesztésében. 

2017 tavaszán megválasztottak a Magyar Igazságügyi Szakértői Kamara Közgazdaság, 

vám- és egyes pénzügyi területek szakmai tagozata elnökének. Vezetésemmel a tagozat a 



Magyar Igazságügyi Szakértői Kamara egyik legaktívabb tagozatává vált. A tagozat súlyát 

és kimagasló szerepét mi sem tükrözi jobban, mint az, hogy két kamarai elnökhelyettes is 

megválasztásra került a tagozat tagjai közül, melyből sajnos az egyik elnökhelyettest nem 

hagyta jóvá az igazságügyi miniszter asszony, a megválasztott és jóváhagyott elnökhelyettes 

pedig a Kamara Fegyelmi Bizottságának az elnöki feladatait látja el. 

Ugyancsak figyelemre méltó, hogy a 70 küldöttből 12 küldöttet a tagozatunk szakértői 
közül választottak meg, akik közül három fő az tagozati elnök munkáját segítő Tanácsadó 

testületnek is tagja. Számuk és jelenlétük meghatározó tényező lehet a kamara életében, 

hiszen lehetőségük van aktívan részt venni a kamara jövőjét befolyásoló határozatok 

meghozatalában, felszólalhatnak, véleményt mondhatnak, előterjesztéseket készíthetnek, 

tükrözhetik és közvetíthetik szakmai tagozatunk elvárásait, véleményét. Elsősorban rajtuk, az 

ő munkájukon keresztül valósulhat meg a tagozat érdekérvényesítése a Kamarán belül. 

Választási programom bemutatása előtt szeretnék köszönetet mondani a tagozat aktív 
tagjainak az elmúlt 5 év során végzett tevékenységükért. Velük közösen sikerült 

megrendeznünk két nagysikerű konferenciát.  

Előnyös együttműködést alakítottunk ki több társtagozattal, elsősorban, Lakás- és építésügy, 

Audiovizuális, Informatika, Kulturális és Közlekedési tagozatokkal, reményeim szerint ez a 

szakmai kapcsolat a jövőben még tovább fog mélyülni. 

Meggyőződésem, hogy a vidéken/régiókban megtartott tagozati üléseink lehetőséget 
biztosítottak, hogy „testközelben” ismerjük meg a vidéken élő szakértőtársaink és a 
vidéki kirendelők, megbízók problémáit, lehetőségeit.  

Szeretném megköszönni a Tagozati Elnök munkáját segítő „Tanácsadó testület” 
segítségét, iránymutatását azokban a kérdésekben, melyek megalapozták a Tagozathoz érkező 

kérések megválaszolását és konszenzusos döntésekkel irányt mutattak a tagozat vezetéséhez. 

Külön köszönetemet fejezem ki Fábiánné Játékos Judit megbízott elnökhelyettes 
asszonynak, aki nem csak távollétemben helyettesített, hanem folyamatosan segíti és segítette 

munkámat mind a szakmai, mind az adminisztrációs feladatok tekintetében. 

Néhány gondolat a jövőről: 

Hiszem, hogy a Magyar Igazságügyi Szakértői Kamara Közgazdaság, vám- és egyes 

pénzügyi területek szakmai tagozatának olyan elnökre van szüksége, aki igazságügyi 

szakértőként már kellő tapasztalattal rendelkezik, ismeri és átérzi a szakértők mindennapi 

problémáit, kellően fiatalos és dinamikus ahhoz, hogy a négyéves mandátuma alatt a 

kitűzött céljait képes legyen megvalósítani. 

Meggyőződésem, hogy az igazságügyi szakértői tevékenységet folytató kollegáknak a 

szakma elitjének kell lenniük! Iránymutatást, példát kell mutatniuk a szakma többi 

szereplőjének, mind szakmailag, mind erkölcsileg, és nap, mint nap vizsgázniuk kell 

emberségből. Számomra a legfontosabb emberi értékek: a szakmaiság, a függetlenség, az 

együttműködő képesség a közös célok érdekben és a bizalom. 



Inspirálni szeretném a Tagozat tenni akaró, dinamikus gondolkodású tagjait, mert hiszem, 

hogy a Tagozatban rendelkezésre álló emberi és szakmai alapra építve tovább 

erősödhetünk, és ennek nyomán valódi érdekképviseletté válhatunk. Nyitott vagyok arra, 

hogy mindazokat meghallgassam, akik nem tisztségviselők, de részt kívánnak venni a 

közösségért végzett munkában, mert minden előremutató vélemény, javaslat fontos a 

számomra. 

A megoldásra váró legfontosabb feladatok, illetve tervek: 

 A szakértői számlák határidőre történő fizetése érdekében egyeztetések, javaslatok

kidolgozása és a közös megoldás megtalálása érdekében ennek előterjesztése a

Kamara elnöksége részére,

 Kezdeményezni kívánom, hogy az online kapcsolattartás mellett az online

számlaküldés, és befogadás lehetősége is kerüljön megteremtésre.

 A tagokkal történő jobb kapcsolattartás biztosítása érdekében meggyőződésem

szerint folytatni kell azt a gyakorlatot, hogy vidéki helyszíneken is tartunk három

havonta tagozati ülést, ezzel is megteremtve a lehetőséget a vidéki szakértők

problémáinak megismerése.

 A tagozati üléseken lehetőséget kell biztosítani, olyan előadások megtartására, mely

nem csak a tagozatunk, de a MISZK más tagozatainak a tagjai számára is értéket

jelenthet.

 A pandémia felhívta a figyelmet arra, hogy személyes jelenlét nélkül, ZOOM

igénybevételével is meg kell valósítanunk olyan előadások elérhetőségét, mely a

tagozatunk tagjainak az érdeklődésére számot tarthat, ezzel is segítve a munkájukat.

 Kiemelt feladatnak tartom a tagozat által már elfogadott kompetencia rendelet

alapkoncepciójának átdolgozását, és az alapkoncepció kidolgozását követően a

változások átvezetését. Célkitűzésem, hogy a tagság javaslatát figyelembe véve olyan

kompetencia rendelet kerüljön kidolgozásra, amely megfelel a kor kihívásainak és a

kirendelők igényeinek egyaránt.

 Szükséges és halaszthatatlan feladat a tagozati minőségbiztosítási rendszer

kidolgozása, és egy működő minőségbiztosítási rendszer kialakítása, ebben a

munkában is kiemelten számítok a tagság aktív közreműködésére.

Szeretném folytatni az 5 évvel ezelőtt közösen elkezdett munkát – melyben voltak sikerek és 

kudarcok - és a folytatáshoz  kérem az Ön segítségét és támogatását is! 

Budapest, 2022. március 27. 

Trenka Gyula 


